
Zápis č. 17/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 15. 5. 2023

Přítomni: doc. Škop (10 – 12 h nep ítomen), Ing. P ikrylová, doc. Tomášková, doc. Sehnálek
(od 10 h), doc. Šilhán, doc. Radvan (do 12.30 h), dr. Jurníková, doc. Zbíral, dr. Židek (do 12 h)

Host: doc. Mrkývka

15. 5. 2023
Program:

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
2. Strategie ukončování p edmětů (viz KD 20/3/23)
3. Změna Organizačního ádu (děkan, tajemnice)
4. Podnět k novelizaci několika p edpisů vztahujících se k DSP (prod. Šilhán)
5. Různé:

· Návrh na nový PVP Klinika insolvenčního práva (prod. Radvan)
· Návrh na nový PVP Zvláštní právní vztahy účasti na práci (doc. Mrkývka)
· Návrh na „oživení“ PVP Služební poměry a pracovněprávní vztahy ve ve ejné správě
(doc. Mrkývka)
· Žádost o navýšení seminárních skupin v p edmětu MP514Zk Pracovní právo II
dovednostní seminá (doc. Mrkývka)

Děkan zahájil pravidelné zasedání. Poděkoval za součinnost p i plnění úkolů, které se objevily
mimo termín kolegií během uplynulého měsíce. Požádal o omluvu, neboť od 10 hodin bude ve
výuce. V době nep ítomnosti pově il zástupem a vedením zasedání proděkana Radvana.

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

Děkan informoval o zasedání p ijímací komise, které proběhlo 12. 5. 2023. Uvedl, že z výsledků
vyplývá, že počet uchazečů o studium na PrF MU má nadále klesající trend. Vyslovil názor, že
stav způsobuje více aspektů jako p ijímací ízení a p ijímací zkouška, nedostatek testovacích
podkladů ke zkoušce z p edešlých let, zmínil také socioekonomické aspekty - problémy s
dojížděním nebo ubytováním v Brně, strach studentů z náročnosti aj. Sdělil, že situace je pro
fakultu problematická, zvláště vzhledem ke kontraktovému financování. Zároveň uvedl, že klesá
i percentil p ijatých.

Proděkanka Jurníková doplnila, že p ijímací ízení bude samostatným bodem programu p íštího
zasedání KD a společně s vedoucím studijního oddělení Mgr. Pavliňákem p ipraví pro vedení
fakulty podklady a podrobnou analýzu.
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2. Strategie ukončování předmětů (viz KD 20/3/23)

2.1. Děkan navázal na zasedání kolegia ze dne 20. 3. 2023 a otev el důležité téma, strategii
ukončování p edmětů, její sjednocení, formu a systém, jak s ukončeními pracovat.

Proděkanka Jurníková v této souvislosti uvedla, že se společně s proděkanem Sehnálkem
zapojili do univerzitní výzvy na inovace ve výuce, kde je možné získat finanční prost edky ve
výši 1 mil. Kč, jednak na podporu rozvoje excelentních studijních programů nebo na podporu již
existujících p edmětů v tom, aby se excelentními staly. ešení zmíněného projektu je dvouleté a
hlavním cílem projektu bude sdílení a p edávání zkušeností. Proděkanka zmínila, že již zahájili
rozpravy s klíčovými pedagogy, kte í se na plnění projektu budou spolupodílet. Uvedla, že
jednou z podmínek excelence je i způsob ukončování p edmětů, zejména zapracování
průběžného hodnocení během semestru, což vidí jako problematické téma. V následující
rozpravě zazněly podněty týkající se zlepšování pedagogických dovedností. Proděkan
Sehnálek p islíbil p ipravit na další zasedání materiál týkající se povinného školení akademiků.

2.2. Proděkanka Jurníková hovo ila o ukončení kreditování u magisterského programu Právo a
právní věda, navýšení kreditů u praxí a výhledu v počtu kreditů pro všechny semestry tohoto
programu.

Závěr: Děkan poděkoval za diskusi k 1. a 2. bodu a vyjád il podporu diskusi k problematickým
místům, zmínil důležitost ešení a komunikace.

3. Změna Organizačního řádu PrF MU (děkan, tajemnice)

Děkan p edložil návrh změn stávajícího Organizačního ádu PrF MU. Uvedl, že návrh obsahuje
p edevším vytvo ení nové pozice koordinátora a ustanovení nového poradního orgánu děkana -
rozší eného kolegia.

Aktuálně budou vytvo eny pozice koordinátora pro neakreditované celoživotní vzdělávání, na
kterého je navrhován doc. Myška a koordinátora pro mezinárodní mobility (zde k datu zasedání
kolegia nebyl ještě konkrétní návrh). Dojde k p enesení některých pravomocí proděkanů na
koordinátory. Up esnil, že nově jmenovaní koordináto i budou podléhat p ímo děkanovi a budou
se účastnit zasedání rozší eného kolegia děkana. Členem rozší eného kolegia bude rovněž i
zástupce SKASu PrF MU.

Závěr: Kolegium návrh O odsouhlasilo a doporučilo děkanovi k podpisu.

4. Podnět k novelizaci několika předpisů vztahujících se k DSP (prod. Šilhán)

Děkan se krátce vyjád il k p edloženým podkladům. Z časových důvodů byl bod p esunut k
projednání na následující zasedání kolegia děkana.

Závěr: Kolegium se usneslo na p esunu bodu na zasedání kolegia dne 2ř. 5. 2023.
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Děkan vzhledem k odchodu do výuky požádal o zástup a vedení zasedání proděkana Radvana.

5. Různé

5.1. Proděkan Radvan

P edložil k diskusi návrh na nový PVP Klinika insolvenčního práva vyučovaný partnerskou
advokátní kancelá í a požádal kolegium o vyjád ení. V komentá i up esnil, že garantem by měl
být pedagog z PrF a seznámil s p edběžným jednáním s doc. Lavickým, který s tímto PVP
nesouhlasí. Kolegium obecně prodiskutovalo podmínky vzniku obdobných klinik, mimo jiné
smluvní zabezpečení, garantství, zabezpečení odborníky s pedagogickými základy aj.

Závěr: Kolegium podporuje vznik Kliniky insolvenčního práva, nicméně vzhledem k nesouhlasu
vedoucího katedry, což je nezbytnou podmínkou, navrhované PVP nebylo schváleno.

5.2. Doc. Mrkývka

P edložil k projednání následující návrhy:
5.2.1. Návrh na nový PVP Zvláštní právní vztahy účasti na práci
5.2.2. Návrh na znovuotev ení PVP Služební poměry a pracovněprávní vztahy ve ve ejné
správě
5.2.3. Žádost o navýšení počtu seminárních skupin v p edmětu MP514Zk Pracovní právo II –
dovednostní seminá .

Závěr: Kolegium p edložené návrhy společně prodiskutovalo a zazněly podněty k úpravám a
doplnění. Podněty se týkaly p ekryvů p edmětů, obsahové náplně, dodržování pravidel pro PVP,
také otázky financí nebo počtu seminárních skupin. Kolegium požádalo doc. Mrkývku o
zapracování podnětů a opětovné p edložení na kolegiu děkana dne 2ř/5. Doporučilo ešit
návrhy a žádost dohromady a koncepčně. Dále vyslovilo záměr provést v nejbližší době audit
všech povinně volitelných p edmětů.

5.3. Proděkanka Tomášková

Informovala o p ípadném zapojení PrF MU do mezinárodního programu (CERV 2023). Zmínila,
že aktuálně probíhá shromažďování detailů k projektu a uvedla termín pro podání 20/6/23.
Děkan požádal prod. Zbírala o součinnost v této věci. Kolegium projektu vyjád ilo podporu.

5.4. Děkan

Poskytl materiály z kolegia rektora ze dne 11/4/23 a podal komentá .

5.5. Proděkanka Jurníková

5.5.1. P edložila opětovně návrh vedoucího Ústavu práva a technologií prof. Polčáka na změny
v organizaci studia s účinností od podzimního semestru AR 23/24 včetně návrhu na nový PVP
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„Umělá inteligence v právní praxi“, zopakovala schválení změny garantů u p edmětu MVV310K
viz bod 6.2.2. z KD č. 15 ze dne 3. 4. 2023 a p edstavila další návrhy změn k projednání u
p edmětů:

-MVř26K Právnické výpočty

-CORE025 Informační společnost a právo

-MVV02K Praktikum z práva informačních technologií

Závěr: Kolegium návrhy změn prof. Polčáka odsouhlasilo v plném rozsahu. Kolegium
doporučilo po proběhlém semestru provést evaluaci p edmětů.

5.5.2. Informovala o proběhlé návštěvě žáků ze ZŠ z Tišnova. Akci organizovala dr.
Brucknerová z Katedry trestního práva. Žáci si prošli budovu fakulty včetně knihovny i soudní
síně a účastnili se diskuse s pedagogy. Proděkanka akci označila za velmi zda ilou a p ínosnou,
žáci touto cestou získali zkušenosti i povědomí, o čem právo je.

Závěr: Kolegium vyslovilo dr. Brucknerové poděkování za organizaci a průběh akce.

Děkan poděkoval za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 15. 5. 2023
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